
     Zápis a usnesení 

Z 2. řádného zasedání Zastupitelstva obce Starý Bydžov, 

konaného dne 28. 4. 2021, od 16:30 hodin. 

   

 

Přítomni:   Ing. Vladimír Kalugin, Aleš Paštika, David Janouch, Martina Emanovská, 

Bc. Martin Žilka, Bc. Lenka Paštiková, Milan Šteyr (viz příloha č.1 - 

prezenční listina) 

Omluveni:      

Neomluven:  - 

Veřejnost:  p.Laifrová   

Hosté:         -   

  

Program:  

     1)  Zahájení, přivítání přítomných, schválení programu zasedání. 

                       2)  Schválení a ověření zápisu z 1. zasedání zastupitelstva. 

                       3)  Rozpočtové opatření  

                       4)  Problematika výběrového řízení na dodavatele rekonstrukce a   

                            modernizace Fary                                  

              5)  Problematika údržby stromořadí vedle Fotbalového hřiště 

                       6)  Informace k ošetření památného stromu – jasan ztepilý 

                       7)  Projednání  

• Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti  

                                         č. IV- 12-2020101/VB/01 a 

• Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti-   

                                        Česká telekomunikační infrastruktura 

                         8) Informace k cyklostezce    

                         9) Různé.                                                                   

  

                                     

1) Zahájení zasedání zastupitelstva 

 

1.1 Zasedání zastupitelstva obce Starý Bydžov (dále jen „zastupitelstvo“) bylo   

     zahájeno v 16:30 hodin.  

                        Starosta obce přivítal přítomné a přednesl návrh programu.  

 

           Návrh programu byl schválen bez připomínek.  

 

        Návrh usnesení: 

                          Zastupitelstvo obce Starý Bydžov schvaluje program zasedání. 

 

         Výsledek hlasování: Pro 7    Proti 0  Zdrželi se 0 

          Usnesení č. 2/1 bylo schváleno 



 

  1.2. Určení zapisovatele: Marie Havránková 

         Ověřovatelé zápisu: Martina Emanovská, Aleš Paštika 

 

         Návrh usnesení: 

          Zastupitelstvo obce Starý Bydžov určuje ověřovatele zápisu Martinu  

          Emanovskou a Aleše Paštiku a zapisovatele Marii Havránkovou 

 

Výsledek hlasování: Pro 7  Proti 0  Zdrželi se 0 

Usnesení č. 1/1.2 bylo schváleno.   

 

2) Přečtení a ověření zápisu z řádného zasedání obce 

 

       Starosta obce zaslal zastupitelům dne 20. 4. 2021 na cloudové úložiště zápis z 

1. řádného zasedání zastupitelstva konaného dne 12. 2. 2021. Ve smyslu 

 jednacího řádu nebyl zápis znovu čten na jednání zastupitelstva. 

            

        Návrh usnesení: 

        Zastupitelstvo obce Starý Bydžov schvaluje ověření zápisu z 1. řádného 

zasedání zastupitelstva obce konaného 12. 2. 2021.  

 

        Výsledek hlasování: Pro 7  Proti 0  Zdržel se 0    

      Usnesení č. 2/2 bylo schváleno. 

 

  3) Rozpočtové opatření č. 1-5/2021 

    

   Účetní obce předložila zastupitelům rozpočtové opatření č. 1-5/2021 

 (příloha č. 2) 

   

        Návrh usnesení:        

                       Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočtové opatření č. 1–5/2021 

   

    4) Problematika výběrového řízení na dodavatele rekonstrukce a modernizace  

        Fary   

    Starosta obce seznámil zastupitele s výsledkem zadávacího řízení na 

Rekonstrukci a modernizaci fary. Jediným kritériem hodnocení byla výše ceny. 

Nabídku podali celkem tří firmy, nejnižší cenu ve výši 18 046 tis. Kč bez DPH 

měla firma Stafiko Poděbrady spol. s r.o. 

V době zadávací lhůty vydalo MF ČR Výzvu VPS-223-3-2021 předložení žádostí 

o dotaci v roce 2021 z podprogramu 298D2230 – Podpora výstavby a obnovy 

komunální infrastruktury. Ve výzvě je jednoznačně uvedeno že „finanční 

prostředky poskytované v rámci kapitoly Všeobecné pokladní správy nejsou 

převoditelné z roku na rok a musí být použity ve stejném roce, ve kterém byly 



poskytnuty. Objem nevyčerpaných prostředků SR v daném roce musí být 

nahrazen objemem vlastních prostředků ve stejné výši. Vzhledem k tomu, že 

program 298D22 bude touto výzvou ukončen, nahrazení nevyčerpané dotace ze 

SR následujících let nebude v žádném případě možné, a to ani z důvodu vlivu 

vyšší moci (např. koronavirová pandemie)“. 

Tato podmínka nebyla uvedena v zadávací dokumentaci. Z tohoto důvodu 

starosta obce navrhuje původní výběrové řízení zrušit a vypsat následně nové a 

Smlouvu o dílo rozšířit o bod nutnost prostavění poskytnuté dotační částky do 

konce roku pod sankcí ve výši 100 000 Kč. 

Zastupitelé navrhují zpřísnit toto ustanovení a to, aby neprostavění dotační částky 

do konce roku bylo sankciováno rozdílem částky prostavěné a poskytnuté. 

 

Návrh usnesení:    

Zastupitelstvo obce souhlasí se zrušením výběrového řízení a vypsáním nového 

výběrového řízení na dodavatele stavby kde zadávací podmínky – resp. smlouva 

o dílo bude rozšířena o ustanovení – Neprostavění této částky bude 

sankciováno rozdílem částky prostavěné a poskytnuté. 

 

Výsledek hlasování: Pro 7    Proti 0  Zdrželi se 0 

 Usnesení č. 2/4 bylo schváleno 

 

5)  Problematika údržby stromořadí vedle Fotbalového hřiště  

                                                                                                                                                                            

  Starosta seznámil zastupitele, že s dendrologickým posudkem na stromořadí u 

fotbalového hřiště. Posudek konstatuje, že stromy jsou ve špatném stavu. 

  Byly navrženy tři varianty nápravy a to: 

1) pokácet všechny stromy – celkem13 stromů 

2) prořezání a upravit korunu a provést vazbu – životnost 20 let 

3) seřezání stromů za určitých podmínek dle dendrologického posudku – 

životnost 10 let 

4) postupovat od rybníka 3 stromy skácet a vysázet tři nové a další rok znovu 

   doba trvání obnovy 12 let 

       

Zastupitelstvo rozhodlo o dvou variantách – varianta č. 2 a č. 3. Na tyto dvě 

varianty nechat zpracovat cenovou nabídku firmou Šramota. 

 

     Návrh usnesení: 

     Zastupitelstvo obce souhlasí s variantou č. 2 a 3 č.a pověřilo starostu obce, aby 

     nechal zpracovat cenovou nabídku a tyto varianty. Následně bude rozhodnuto o 

konkrétní variantě. 

 

      Výsledek hlasování: Pro 7    Proti 0  Zdrželi se 0 

      Usnesení č. 2/5.bylo schváleno 



  6) Informace k ošetření památného stromu – jasan ztepilý     

     

    Starosta seznámil zastupitele s dendrologickým posudkem na památný strom – 

jasan ztepilý. Stav stromu se zhoršil a je nutno provést ošetření dle zpracovaného 

dendrologického posudku. Úprava stromu je chválená odborem životního 

prostředí MÚ Nový Bydžov, práce provede firma Šramota. 

                

         Návrh usnesení: 

     Zastupitelstvo obce bere na vědomí ošetření památného stromu – jasan ztepilý 

                

     7) Projednání smluv        

• Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV- 12-

2020101/VB/01 a 

• Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti – Česká 

telekomunikační infrastruktura 

 

       7.1 Starosta seznámil zastupitele se Smlouvu o zřízení věcného břemene –    

             služebnosti č. IV- 12-2020101/VB/01  

 

            Návrh usnesení: 

             Zastupitelstvo obce tímto schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene –    

             služebnosti č. IV- 12-2020101/VB/01  

   

             Výsledek hlasování: Pro 7      Proti     0   Zdržel se 0 

             Usnesení č. 2/7.1 bylo schváleno 

 

        7.2 Starosta seznámil zastupitele se Smlouvou o budoucí smlouvě o zřízení    

              služebnosti – Česká telekomunikační infrastruktura 

  

            Návrh usnesení:  

            Zastupitelstvo obce tímto schvaluje Smlouvou o budoucí smlouvě o zřízení   

            služebnosti – Česká telekomunikační infrastruktura 

   

            Výsledek hlasování: Pro 7      Proti     0   Zdržel se 0 

            Usnesení č. 2/7.2 bylo schváleno 

 

           8) Informace k cyklostezce    

 

        Starosta obce seznámil zastupitelé s postupem prací na cyklostezce. Obec má 

    na svoji část (tj. od cukrovarské cesty k tabuli označující začátek obce Starý   

Bydžov) na dotčené pozemky podepsané smlouvy o budoucí kupní smlouvě a 

smlouvy o budoucí směnné smlouvy. Město Nový Bydžov v současné době 

uzavírá obdobné smlouvy na svůj úsek – tj. od konce města Nový Bydžov 



k cukrovarské cestě.  V srpnu 2021 bude požádáno o SP a ÚR a následně 

podána žádost o poskytnutí dotace na SFDI. Na přelomu roku 2021 a 2022 

bude vypsáno výběrové řízení na dodavatele stavby a na jaře roku 2022 by 

měly být započaty stavební práce. 

  

        Návrh usnesení: 

   Zastupitelstvo obce bere na vědomí postup prací na cyklostezce 

              

   9) Různé 

 

 9.1. Rozdělení hospodářského výsledku Mateřské školy 

        Starosta obce seznámil zastupitele s rozdělení hospodářského výsledku za rok  

        2020 

        Mateřské školy Starý Bydžov takto 2/3 rezervní fond 

                                                                 1/3 fond odměn 

           

             Návrh usnesení: 

             Zastupitelstvo obce tímto schvaluje rozdělení hospodářského výsledku 

             Mateřské školy za rok 2020. 

            

            Výsledek hlasování: Pro 6       Proti     0   Zdržel se 1 

            Usnesení č. 2/9.1 bylo schváleno 

 

    9.2 Starosta obce seznámil zastupitele s vymáháním dlužné částky za spotřebovanou 

vodu při provozování obecní hospody Tomášem Pavláskem 

                    

          Návrh usnesení: 

      Zastupitelstvo obce bere na vědomí vymáháním dlužné částky od Tomáše 

Pavláska 

 

   9.3. Starosta obce seznámil zastupitele s vykácením stromů ve Stezkách a možností  

          získání dotačního titulu pře OK zahrady na výsadbu nových 23stromů (lípy) 

 

          Návrh usnesení: 

      Zastupitelstvo obce bere na vědomí vykácení stromů a obnově stromořadí ve  

      Stezkách 

 

    9.4. Starosta obce předvedl zastupitelům znak a vlajku obce a navrhl představení  

      a požehnání vlajky na Den státnosti ČR 28. 9. 2021 a vítání občánků. 

    Dále upozornil, že na stránkách obce je odkaz mapový portál GO obec a plán   

hřbitova. 

 

 



  Návrh usnesení: 

       Zastupitelstvo obce bere na vědomí představení vlajky a znaku obce občanům  

      28.9.2021 a po té termín vítání občánků 

 

    9.5 Přemístění pobočky České pošty v důsledku stavebních prací na objektu fary. 

       

   Starosta obce seznámil zastupitele s dosavadním jednáním se zástupcem České       

pošty.  

 

České poště (dále jen ČP) byla sdělena informace, že obec bude rekonstruovat a 

modernizovat objekt bývalé fary, stavební práce by měly začít k 1.7.2021 a 

ukončeny k 31.12.2022. Česká pošta chce pobočku k 1.7.t.r. uzavřít a nahradit ji 

produktem „Pošta Partner“ v jiných prostorách, než je objekt bývalé fary. Obec 

by musela sama zabezpečit nejen personální zabezpečení, ale i vhodný prostor 

ve kterém by byla služba po dobu stavby provozována.  Po ukončení 

rekonstrukce a modernizace objektu fary službu Pošta partner provozovat 

v nových prostorách na faře.  

 

Službu Pošta partner starosta odmítá, jak po dobu stavebních prací, tak 

v budoucnosti Je zde obava, že pobočka ČP bude v obci zrušena. Starosta usiluje 

o to, aby po dobu rekonstrukce fary pošta sídlila v náhradních prostorách a po 

ukončení stavebních prací v prosinci roku 2022 se přestěhovala zpět do nových 

moderních prostor na faře. Z tohoto důvodu starosta oslovil starostu SDH v naší 

obcí, který vyslovil souhlas s dočasným umístěním pobočky ČP do objektu 

zasedací místnosti hasičárny. Došlo by k přestěhování stávající přepážky pošty, 

přestěhování trezoru a vybudování mříží na okna. K činnosti SDH po dobu 

rekonstrukci fary by byl poskytnut náhradní prostor na Obecním úřadě. Po 

přestěhování pobočky do objektu fary by na náklady obce byla místnost 

hasičárny uvedena do původního stavu.  

 

  Členská schůze SDH toto řešení jednoznačně odmítla (starosta obce nebyl na 

jednání SDH přizván).  

 

        Návrh usnesení: 

        Zastupitelstvo obce bere na vědomí negativní stanovisko členů SDH  

 k dočasnému umístění České pošty v hasičské zbrojnici a ukládá starostovi 

obce projednat možnost provozu pošty v zasedací místnosti OÚ. 

 

       

 

 

 

 



 

9.6. Schválení delegáta na valnou hromadu VAK Hradec Králové 

 

Starosta obce požádal zastupitele o návrh na delegáta na valnou hromadu VAK  

 Hradec Králové. Zastupitelstvo navrhlo p. starostu Ing. Vladimíra Kalugina. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje delegáta na valnou hromadu VAK Hradec 

        Králové p. starostu Ing Vladimíra Kalugina. 

 

         Výsledek hlasování: Pro 7      Proti     0   Zdržel se 0 

         Usnesení č. 2/9.6. bylo schváleno 

 

Starosta ukončil zasedání v 19:30 hod. 

 

Přílohy zápisu: 

 

    1) Prezenční listiny 

         2) Rozpočtové opatření 

         3) Smlouva o zřízení věcného břemene 

         4) Smlouva o zřízení služebnosti 

         5) Návrh na rozdělení HV MŠ 2020 

          

            

          Zápis byl vyhotoven dne: 29. 4. 2021 

 

          Zapisovatel: Marie Havránková                           ……………….……………… 

 

            

Ověřovatele: Martina Emanovská                                   ………………………………  

 

                          

            Aleš Paštika                                      ………………………………  

   

 

 

 

 

 

……………………………….    ……………………….. 

Ing. Vladimír Kalugin-starosta    Milan Šteyr – místostarosta 

            
 


